
MOCIÓ SOL·LICITANT  AL GOVERN BALEAR QUE DONI COMPLIMENT A LA PROPOSICIÓ DE LLEI 

AMB Nº 10996 DEL PI RELATIVA A LA NOVA DEPURADORA I ABOCAMENT D’AIGUA A LA BADIA 

D’ALCÚDIA, APROVADA EL PASSAT  15 DE NOVEMBRE PER LA COMISSIÓ DE MEDI AMBIENT I 

ORDENACIÓ DEL TERRITORI. 

Exposició de motius 

El propassat 15 de novembre la comissió de Medi Ambient i Ordenació del Territori del 

Parlament de les Illes Balears va aprovar la proposició no de Llei nº 10.996 presentada pel 

Grup Parlamentari del PI (Proposta per les Illes). El text de la resolució literalment diu el 

següent: 

El Parlament de les Illes Balears insta el Govern de les Illes Balears a estudiar la possibilitat 

d'ampliació de qualsevol de les depuradores existents (Santa Margalida i Son Serra de Marina) 

en un radi de set quilòmetres de Can Picafort per tractar la aigües residuals de Can Picafort 

possibilitant així la reutilització de les aigües tractades i cercar totes les alternatives possibles 

(reg, recàrrega d'aqüífers, etc.) per evitar l'abocament d'aigües residuals tractades o sense 

tractar a la badia d'Alcúdia. 

Cal afegir que en el debat parlamentari els grups polítics que sustenten el Govern es van 

desentendre de la defensa del projecte avui existent. Així pej, el Sr. Ferra, del grup Mes per 

Mallorca, pàgina 689 quan diu: "des del mes per Mallorca no fem bandera d'aquesta 

depuradora", o quan afegeix "la previsió d'aquest Govern no és fer res, és que l'Estat mogui 

fitxa ... ". Des de l'oposició, el representant del Partit Popular dóna suport igualment la 

proposició, argumentant (pàgina 690) que ... "la PNL que presenta el PI sembla coherent i 

interessant perquè planteja que abans de fer una depuradora nova es plantegi la possibilitat 

de l'ampliació de qualsevol de les dues depuradores existents ... ". 

Un cop més, des de l’Ajuntament de Santa Margalida sol·licitem que s'abandoni el projecte 

presentat, entrant en una nova fase de col·laboració entre les administracions que permeti 

definir una nova proposta que a) optimitzi els recursos i instal·lacions existents, b) eviti 

l'abocament al mar de l'aigua depurada ic) causi el menor impacte ambiental possible. 

Es per això que es presenta la següent MOCIÓ per que el Ple l’estudii i, si de cas, l’aprovi: 

DEMANAR AL GOVERN BALEAR QUE, DONANT COMPLIMENT A LA PROPOSICIÓ NO DE LLEI Nº 

10.996 PRESENTADA PEL GRUP PARLAMENTARI DEL PI (PROPOSTA PER LES ILLES) i APROVADA 

EL PROPASSAT 15 DE NOVEMBRE PER LA COMISSIÓ DE MEDI AMBIENT I ORDENACIÓ DEL 

TERRITORI DEL PARLAMENT DE LES ILLES BALEARS, QUE PROCEDEIXI A ESTUDIAR LA 

POSSIBILITAT D'AMPLIACIÓ DE QUALSEVOL DE LES DEPURADORES EXISTENTS (SANTA 

MARGALIDA I SON SERRA DE MARINA) EN UN RADI DE SET QUILÒMETRES DE CAN PICAFORT 

PER TRACTAR LA AIGÜES RESIDUALS DE CAN PICAFORT POSSIBILITANT AIXÍ LA REUTILITZACIÓ 

DE LES AIGÜES TRACTADES I CERCAR TOTES LES ALTERNATIVES POSSIBLES (REG, RECÀRREGA 

D'AQÜÍFERS, ETC.) PER EVITAR L'ABOCAMENT D'AIGÜES RESIDUALS TRACTADES O SENSE 

TRACTAR A LA BADIA D'ALCÚDIA. 

No obstant, el Ple, amb el seu superior criteri, acordarà.  



 

Santa Margalida a 22 de novembre de 2017. 

 

El Batle,  

 

Joan Monjo Estelrich 

 


